
27 109 Wijziging van de begroting van de uitgaven en
de ontvangsten van het Ministerie van
Economische Zaken (XIII) voor het jaar 2000
(wijziging samenhangende met de
Voorjaarsnota)

Nr. 6 BRIEF VAN DE MINISTER VAN ECONOMISCHE ZAKEN

Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal

’s-Gravenhage, 15 augustus 2000

Bij de behandeling van de eerste suppletoire begroting 2000 van Econo-
mische Zaken heeft het Kamerlid Hindriks (PvdA) een amendement inge-
diend (27 109, nr. 4) dat er toe strekt dat binnen de begroting van Econo-
mische Zaken voor 2000 f 20 miljoen wordt vrijgemaakt ter financiering
van een moderne uitrusting van VMBO-scholen.
In het debat over dit amendement heb ik aangegeven het belang van een
moderne uitrusting van VMBO-scholen volledig te onderschrijven. Met de
Tweede Kamer ben ik van mening dat de uitrusting van deze scholen op
dit moment voor verbetering vatbaar is, maar met de wijze waarop de
Kamer dit probleem wil aanpakken heb ik grote moeite.
Tijdens het debat heb ik reeds mijn principiële en praktische bezwaren
tegen dit amendement uiteengezet. Op grond van die bezwaren heb ik het
amendement dan ook ten stelligste ontraden. Desalniettemin heeft uw
Kamer het amendement aanvaard. Gelet op de aard van mijn bezwaren
rest mij niets anders dan in de eerstvolgende begrotingswet voor te
stellen het amendement terug te draaien. Een toelichting op dit besluit
treft u hieronder aan.

Mijn eerste bezwaar tegen het amendement is dat de zorg voor het initiële
onderwijs primair onder de verantwoordelijkheid van de Minister van
Onderwijs, Cultuur en Wetenschappen valt.
Een tweede bezwaar is dat het kabinet pas onlangs, bij de besluitvorming
rond de Voorjaarsnota, op de begroting van Onderwijs, Cultuur en Weten-
schappen, f 78 miljoen extra heeft uitgetrokken voor didactische vernieu-
wing en investeringen in inventaris in het Voorbereidend Middelbaar
Beroepsonderwijs. Het ligt daarom in de rede om allereerst dit beleid
gericht op vernieuwing van het VMBO-onderwijs uit te voeren.

Tot slot heb ik bezwaar tegen het amendement omdat de gesuggereerde
dekking ervan niet mogelijk is. Als dekking worden in het amendement
twee posten aangewezen. Voor de ene post (f 5,6 miljoen bij artikel 02.08)
geldt dat de aangewezen dekking inmiddels, met instemming van de
Tweede Kamer, een aanwending heeft gekregen voor de financiering van
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het ontwikkelingsprogramma ten behoeve van de Joint Strike Fighter. De
andere post (f 14,4 miljoen bij artikel 02.13) betreft gelden die – ook in
juridische zin – reeds verplicht zijn voor de kennisinfrastructuurprojecten
Gigaport en Kennisimpuls en waarvan de financiering via het Fonds
economische structuurversterking (Fes) loopt. In formele zin mogen de
door het Fes voor bepaalde projecten beschikbaar gestelde middelen ook
niet voor andere zaken worden aangewend. Bezien vanuit het oogpunt
van de beschikbaarheid van middelen bij de aangewezen begrotings-
artikelen is de dekking derhalve niet uitvoerbaar.

Ik sta overigens sympathiek ten opzichte van de gedachte in de motie om
te bezien of ook het bedrijfsleven niet meer kan worden betrokken bij de
verbetering van de uitrusting van VMBO-scholen. Deze gedachte strookt
met het grote belang dat ik hecht aan een goede aansluiting tussen initieel
onderwijs en bedrijfsleven. Precies om die reden heb ik ook het initiatief
van Metaalunie, FME-CWM, FNV-Bondgenoten en CNV-Bedrijvenbond om
te komen tot een Task Force Beroepsonderwijs vanaf het begin volop
ondersteund. Deze Task Force is immers nadrukkelijk bedoeld om
sectoren te stimuleren al dan niet samen met andere sectoren of over-
heden de aansluiting tussen onderwijs en arbeidsmarkt te versterken via
concrete resultaatgerichte initiatieven. Vergroting van de aantrekkings-
kracht van de scholen door verbetering van de uitrusting, is daarbij één
van de denkbare routes.
Herhaaldelijk heb ik aangegeven bereid te zijn om samen met mijn collega
van Onderwijs, Cultuur en Wetenschappen te bezien of, en zo ja, op welke
wijze en onder welke voorwaarden, de overheid de door de Task Force
Beroepsonderwijs ontwikkelde activiteiten kan ondersteunen. Op dit
moment is er evenwel nog onvoldoende zicht op de beleidsagenda van de
Task Force Beroepsonderwijs en de daaronder gevormde sectorale stuur-
groepen omdat met het opstellen daarvan pas deze zomer een aarzelend
begin is gemaakt. Vooruitlopend op de beleidsagenda van de Task Force
Beroepsonderwijs heb ik overigens op mijn begroting voor het jaar 2000
wel reeds extra middelen vrijgemaakt.

De Minister van Economische Zaken,
A. Jorritsma-Lebbink
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